

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHERGRUPPE
SPOKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCCE
BUREAU VAN R

**PRESSE-MEDELSE
MITTEILUNG AN DIE PRESSE
PRESS-RELEASE**

**INFORMATION A LA PRESSE
INFORMAZIONE ALLA STAMPA
MEDEDELING AAN DE PERS**

Brussels, 6 June 1975

**BRITISH REFERENDUM STATEMENT BY MR. FRANCOIS-XAVIER ORTOLI PRESIDENT
OF THE COMMISSION OF THE EUROPEAN COMMUNITIES**

Let me first say on behalf of all my colleagues in the Commission how delighted we are at the results of the Referendum that have come in.

Personally, I never felt that there could be any doubt about the outcome. This is because, like the great majority of the citizens of Europe, I have always been convinced of the need for Europe to have Britain as a full member and for Britain to play an active part in the adventure of uniting Europe. I am, therefore, profoundly glad that the results of the Referendum mean that British participation has been definitely confirmed.

This result proves to me that the British people too share the conviction that has inspired us all, namely that there is no way for the countries of our continent to solve the problems of today other than by acting together. It is not as if those problems are easy; but I believe that they will not be solved unless we are united. The British people through its vote has shown that they have understood this. For me that is a source of great comfort and great encouragement.

We must now look to the future. Today represents a new point of departure. A whole people has just demonstrated its confidence in Europe. We must not disappoint them.

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHERGRUPPE
SPOKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**PRESSE-MEDDELELSE
MITTEILUNG AN DIE PRESSE
PRESS-RELEASE**

**INFORMATION A LA PRESSE
INFORMAZIONE ALLA STAMPA
MEDEDELING AAN DE PERS**

Bruxelles, le 6 juin 1975

Embargo : le 6 juin 1975 - 18.30 h

REFERENDUM BRITANNIQUE : DECLARATION DE M. F.-X. ORTOLI, PRESIDENT DE LA
COMMISSION DES COMMUNAUTÉS EUROPÉENNES

Au nom de la Commission et en mon nom personnel, je me félicite très profondément des résultats du referendum qui nous sont parvenus.

Je n'ai jamais douté pour ma part de l'issue de la consultation proposée au peuple britannique. Comme la très grande majorité des citoyens de l'Europe, j'ai toujours été convaincu de la nécessité pour l'Europe de la présence de la Grande-Bretagne et pour la Grande-Bretagne de sa participation active à l'entreprise d'unification européenne et je me réjouis très profondément que les résultats du referendum permettent désormais de la tenir pour acquise.

Ce résultat démontre l'accord profond du peuple britannique sur l'inspiration même de notre action, aux uns et aux autres : c'est la conviction qu'il n'est pas de solution aux problèmes auxquels les pays de notre continent sont confrontés, qui ne passe par l'Europe. Ce n'est pas que ces problèmes soient faciles à résoudre : mais je crois qu'ils ne seront pas surmontés si nous ne sommes pas unis. Le peuple britannique l'a compris, et l'exprime par son vote. C'est pour moi un profond réconfort et un puissant encouragement.

Maintenant il faut nous tourner vers l'avenir et saisir comme point de départ nouveau ce moment où tout un peuple vient de manifester sa confiance en l'Europe. Cette confiance ne doit pas être déçue.

-:-:-:-:-